
Reacties via (e-)mail (t/m 12 maart): 

Hieronder volgen geanonimiseerd (uitgezonderd de schriftelijke bijdrage van de ASD en van 

Stichting Present) de reacties die per mail zijn ontvangen. Bij de bijdrage van Stichting Present 

hoort een bijlage die apart bij dit document wordt gevoegd. 

 

Bijdragen van verschillende inzenders worden gescheiden door een lijn. Wanneer meerdere mails 

van één persoon zijn ontvangen, zijn de verschillende bijdragen gescheiden door .-.-.-.-. 

 

Onderaan staan de bijdragen die binnen zijn gekomen via de sociale media.  

 

Bijdragen via mail: 

 

 

 

Ik kon vanwege mijn werk niet aanwezig zijn bij de avond, maar ik heb 2 aanvullingen: 

 

* het plaatsen van een zuil/paal met een afvalbak en poepzakjes op die plekken waar veel honden 

uitgelaten worden (langs het Kanaal/Stationspark W’veld); 

* het beter begaanbaar maken van fietspaden na sneeuwval. Scholieren kunnen amper op de fiets 

richting Zwolle/Heerde.  

 

Groenbeheer kan m.i. een betere invulling krijgen. Regelmatig staan de mannen met z’n allen niets 

te doen. Miss meer toezicht/betere begeleiding/aansturing.  

 

Tot zover.  

 

 

 

 

Geacht college, 

  

graag wil ik reageren op de Bezuinigingsopgave zoals gepubliceerd in de Schaapskooi van 12 februari 2019. 

  

Natuurlijk heb ik er begrip voor dat er bezuinigd moet worden in Heerde, helaas is dat noodzakelijk. 

Waar ik mij echter zeer bezorgd om maak is de bezuiniging op de post Kunst, Cultuur en Media van maar liefst € 100.000 

Als er IETS samenbindend is in onze maatschappij dan is het wel déze sector! 

Juist voor kinderen en jongeren is het belangrijk dat zij zich kunnen ontwikkelen op cultureel gebied,  

al lezend, musicerend, dansend, schilderend, etc.etc. 

  

Het valt mij op dat uit het overzicht blijkt dat een aantal posten door u ontzien wordt;  

u zult daar stellig gegronde reden voor hebben, maar helemaal ‘eerlijk’ en ‘evenredig’ lijkt mij deze verdeling niet. 

Ik spreek de hoop en de verwachting uit dat u bereid bent en mogelijkheden zoekt om voornoemde bezuiniging ongedaan te 

maken of minstens te halveren. 

Ik wens u hiervoor veel wijsheid toe! 

 

Met vriendelijke groet, 

 

musicus 

 

 



 

 

Geachte ambtenaar, 

 

Dat de gemeente moet bezuinigen snap ik na het opgelopen tekort. Echter als ik kijk naar sommige 

onbegrijpelijke uitgaven van de gemeente verbaasd het tekort niet echt. Welke ambtenaar kwam 

met het idee om in het centrum overal doeken met het wapen van de gemeente Heerde aan de 

lantaarnpalen te laten bevestigen. Wat was het idee hier achter? Denken jullie dat mensen niet 

weten waar ze zijn?1 

 

Dat de gemeente toch het raadhuis gaat verbouwen voor €800.000,- om zo nog een subsidie binnen 

te halen vind ik niet toepasselijk in tijd van bezuinigen. Maak dan gebruik van de leegstand in de 

Heerd wat op steenworp afstand ligt.  

 

Daarnaast schrik ik van de fikse bezuinigingen op de wmo.  Dat jullie, deels door onvoorziene 

uitgaven, een fiks tekort op hebben gelopen vind ik geen excuus om hulpbehoevenden te korten op 

huishoudelijke hulp, tafeltje dekje of een mogelijk noodzakelijke woningaanpassing. 

 

Het invoeren van hondenbelasting vind ik een vreemde keuze. Waarom hondenbezitters straffen 

voor een door jullie opgelopen tekort. Als de boa wat vaker rond zou lopen zouden jullie dat bedrag 

in meervoud kunnen pakken door de boetes voor loslopen op bijvoorbeeld het van Meurspark en het 

niet opruimen van hondenpoep. 

Als jullie de hondenbelasting daadwerkelijk gaan invoeren gaan jullie dan ook voorzieningen zoals 

afvalbakken met poepzakjes plaatsen op de plekken waar veel honden uitgelaten worden? Nu zie ik 

met grote regelmaat dat mensen het niet opruimen, met een schepje lopen en de poep zo de 

afvoerput ingooien of met poepzakje en al omdat men het nergens kwijt kan. 

 

 

 

 

In de Schaapskooi van deze week vraagt u om mee te denken voor de Begroting 2020. 

Ik vraag mij af hoe u dit ziet met alleen bekendmaking van totalen. Als je de onderliggende cijfers 

niet kent kun je m.i. niets!! Dus.......................... 

 

 

 

 

De gemeentelijke financiële reserves kleiner laten worden.  

 

.-.-.-.-.-. 

 

De Rhijnsberg en De Heerd verkopen.  
 

.-.-.-.-.-. 

 

De buitendienst net als bij hem Epe overdragen aan een externe partij.  

 

.-.-.-.-.-. 

 

De renovatie van het oude gemeentehuis niet uitvoeren.  

                                           
1 NB: op deze input is onderstaande mailwisseling gevoerd: 

 Hartelijk dank voor uw heldere input. Wel wil ik nog even reageren op uw eerste punt: dit is namelijk niet van de 
gemeente, maar van de ondernemersvereniging. Dit is dus geen idee van een ambtenaar en ook niet op kosten van 
de gemeente. Uw mail zal bij de informatie voor de gemeenteraad worden gevoegd, zodat ze dit mee kunnen nemen 
bij hun besluitvorming. 

 Beste meneer Venema, Dank voor uw reactie en het ophelderen van het eerste punt. 



 

 

 

 

Goedemorgen, 

 

Naar aanleiding van uw oproep in de Schaapskooi wil ik hierbij mijn idee om te bezuinigen 

meedelen: 

 

 Bezuinigen op personeel. Er kan personeel ontslagen worden. Er wordt naar mijn idee niet 

efficiënt en effectief gewerkt. Wanneer dit personeel in het bedrijfsleven zou werken dan zou 

een groot deel met ingang van meteen ontslagen worden.  

- Als je bij de balie komt zitten er 3 dames naar mijn idee niets te doen, alleen met elkaar 

kletsen. (Grotendeels zijn dit volgens mij mensen die overgebleven zijn van het 

zwembad, wellicht hier niet voor geleerd hebben en hier niet voor gemotiveerd zijn). 

- Als je verderop in het gemeentekantoor komt zie je alleen maar personeel koffie drinken 

en met elkaar kletsen. 

- Wanneer je met de gemeente in contact bent krijg je altijd het idee dat er niet (hard) 

gewerkt wordt. 

 Het groen 

- Uit betrouwbare bron weet ik dat uw medewerkers in het groen met hun (busjes/kleine 

vrachtwagentjes) regelmatig een beetje voor de fun rondrijden in de gemeente, 

daarnaast tijdens werktijd voor zichzelf bezig zijn. Betere controle/toezicht lijkt mij op z’n 

plaats 

 Het geld niet weggooien 

- Naar mijn idee gaat de gemeente zeer slecht om met gemeenschapsgeld. Het 

uitbaggeren van het kanaal lijkt mij een dure aangelegenheid geweest die totaal zinloos is 

geweest, ik zie namelijk niet dat hier gevaren gaat worden en het zal ook geen toerisme 

aantrekken.  

- Heerde moet zich richten op wat ze al heeft en dit optimaliseren zoals wandel en fiets 

mogelijkheden. 

 

 

Het kan goed zijn dat dit behoorlijk kritisch overkomt, het kan ook zijn dat ik het niet helemaal goed 

zie. Het is in ieder geval de indruk die ik van de gemeente heb gekregen. Ik zou goed opgeleid en 

gemotiveerd personeel uit het bedrijfsleven aanstellen, die weten wat werken is. 

 

 

 

 

Geacht heer/mevrouw, 

 

Graag maak ik hierbij gebruik van de mogelijkheid die via 'De Schaapskooi' aan inwoners wordt geboden om een reactie in te 

dienen over de voorgestelde bezuinigingen voor de begroting van het komende jaar.  

 

Heel veel informatie bieden de tabellen met de uitgaven en bezuinigingen echter niet. Wat ik graag had geweten, is bijv. hoe 

onze 'tarieven' zich verhouden tot vergelijkbare gemeenten. Als je het dan hebt over toerismebelasting, leges Wabo, Ozb etc. 

dan zouden we wat mij betreft aansluiting moeten zoeken bij vergelijkbare gemeenten in de regio. Ik kan nu niet beoordelen 

of we daar (ver) onder zitten, of juist al daarboven. Dus dat vind ik allereerst een beetje jammer. Maar goed, misschien is dat 

gewoon ook een tip an sich: ik vind dat we redelijk gelijk op moeten lopen met andere Veluwse gemeenten.  

 

Ook denk ik dat er meer winst valt te behalen in schaalvergroting en samenwerking, met name op het sociaal 

maatschappelijk terrein. Ik wist al wel dat dit één van de grootste kostenposten is, maar dat blijkt dus ook wel uit het 

overzicht. Als je dan kijkt naar het totale huidige budget (ruim €18,5 mln) en de voorgestelde bezuinigingen op dat terrein (€ 

1,157 mln.), dan bedraagt de totale bezuiniging op dat gebied slechts circa 6% van het totaal. Dit moet a) veel efficiënter 



kunnen (bijv. beschikkingsluw gaan werken? samenwerken met grotere gemeenten voor de uitvoering?) en b) gelet op de 

omvang van het budget vind ik dat hier dan sowieso een veel grotere slag moet worden geslagen. Oók als dat ergens pijn 

gaat doen.  

 

Voor wat betreft Bestuur, Bedrijfsvoering en Organisatie denk ik dat er ook goed gekeken moet worden naar de uitgaven die 

momenteel voor het (externe) personeel worden gemaakt. Ook hierbij geldt dat misschien meer kan worden bereikt als er 

wordt samengewerkt met andere gemeenten? En het gaat mij persoonlijk ook om het principe. Als de burgers de 'broekriem 

moeten aanhalen' en de gevolgen van eerdere financiële keuzes gepresenteerd krijgen, dan geldt dit wat mij betreft ook voor 

de gemeentelijke organisatie. Ik ben mij er echt wel van bewust dat een kwalitatief goed ambtenarenapparaat noodzakelijk is 

en ook nodig is voor een efficiënte uitvoering. Dat kost geld, dus het is zeker niet makkelijk gedacht en gezegd dat de 

'gemeente' dan ook maar moet inleveren. Maar zo werkt het ook in het bedrijfsleven en ik vind dat overheidsorganisaties 

daar ook best zakelijker in mogen gaan zitten. In slechtere tijden meer richten op de kerntaken, extra's afstoten en instaan 

voor een efficiënte bedrijfsvoering.  

 

Een laatste opmerking over het voorstel tot invoering van de hondenbelasting. Als hondeneigenaar en eigenaresse van een 

hondenschool vind ik hier 'natuurlijk' wel wat van.  En nee, zoals u misschien verwacht ben ik niet per definitie tegen de 

invoering van hondenbelasting. Als dit als doelbelasting wordt gebruikt en er ook daadwerkelijk een positief hondenbeleid 

tegenover wordt gezet, dan juich ik het alleen maar toe! Dan denk ik bijv. aan het inzetten van extra toezichthouders 

(overlast blaffende / loslopende honden, bijtincidenten, preventie), het realiseren van uitlaatplaatsen en/of speelveldjes voor 

honden, voorzieningen (poepzakjes, prullenbakken), schoonmaakwerkzaamheden (opruimen uitwerpselen). Als dát er dan 

tegenover staat: ja, mijn zegen heeft u! En ook die van vele andere hondeneigenaren, verwacht ik.  

Maar zoals het nu gepresenteerd wordt, verwacht ik alleen dat het gebruikt wordt als mooie 'extra melkkoe', waar helemaal 

niets tegenover komt te staan. Een extra harkje om het algemene spaarvarkentje van de gemeente wat te vullen. En daar heb 

ik wel problemen mee. Want waarom worden hondenbezitters dan extra belast? Omdat zij de openbare ruimte vervuilen en 

daar extra kosten mee zijn gemoeid? Dan is mijn reactie: nee, als het goed is niet. Ik ruim de uitwerpselen van mijn honden 

binnen de bebouwde kom netjes op. Maar dan nog, ook de uitwerpselen die er wel liggen worden niet door de gemeente 

opgeruimd. Kattenuitwerpselen worden ook niet opgeruimd. En wat denkt u van alle paardenvijgen binnen onze landelijke 

gemeente? Ik weet dat het niet mogelijk is om hier een belasting op in te voeren, maar praktisch gezien gaat het principe 'de 

vervuiler betaalt' dan dus ook niet op. Ik zou er dus wel grote moeite mee hebben als dit willekeurige onderscheid wordt 

gemaakt, puur als extra inkomstenbron.  

 

Hiermee besluit ik mijn reactie. Hartelijk dank in ieder geval voor de mogelijkheid om op deze manier input te leveren. Ik 

wens u allen veel succes en wijsheid toe bij de bezuinigingsopgave.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

Geachte heer/mevrouw, 
 
Afgelopen dinsdag (dd 5-2) mocht ik aanwezig zijn bij de begrotingsbijeenkomst ten aanzien van het programma Ruimte. Laat 

ik voorop stellen dat ik burgerparticipatie een mooi initiatief vind, maar ik denk dat er veel meer uit te halen is. Om die reden 

wil ik naar aanleiding van deze bijeenkomst via deze mail graag feedback geven ten aanzien van de organisatie. 

 

Allereerst deed het stuk dat ik ter voorbereiding kreeg mijn wenkbrauwen fronsen. Een staatje met enkele basale termen en 

getallen zeggen mij als buitenstaander weinig tot niets. Als het doel is mensen zodanig te informeren om hun bijdrage tijdens 

de avond te vergroten, dan zou ik meer context verwachten. Op basis van de huidige input kon ik, "ondanks" mijn 

bedrijfseconomische achtergrond, weinig voorbereiden. Ook had het voor mij een zeer beperkte informerende werking. 

 

Daarnaast vraag ik mij af of deze avond echt een concrete bijdrage heeft kunnen leveren aan het creëeren van draagvlak voor 

de voorgestelde bezuinigingen. In mijn optiek was de invulling te vrijblijvend. Hierdoor zag je dat uiteindelijk alleen de 

"insiders" overbleven, waardoor je volgens mij weinig nieuwe inzichten ophaalt vanuit "buitenstaanders" die minder direct 



betrokken zijn bij de lokale politiek. Je blijft dus in hetzelfde cirkeltje redeneren ipv out of the box ideeën. Naar mijn idee had 

er meer uitgehaald kunnen worden door bijvoorbeeld per tafel enkele (prikkelende) stellingen  te poneren. Dat zorgt ook voor 

een openere discussie. Nu zag ik op de borden veelal opmerkingen terug over zaken die in de presentatie als voorbeelden 

werden aangehaald (zoals de groenvoorziening). 

 

Wat ik zelf zou willen meegeven is het volgende: 

- Prioriteer de uitgaven. Wat is een must en wat is eigenlijk alleen "luxe" (en zou best minder kunnen)? Wellicht is dat 

gedaan,  maar dat zag ik niet terug in de presentatie. 

- Zoek verbinding met buurtgemeenten daar waar het gaat om inkoop van producten en diensten en probeer daar (nog) meer 

schaalvoordelen te halen. 

- Kijk daar waar mogelijk zoveel mogelijk naar duurzame en onderhoudsarme oplossingen. Initiële investering kan best hoger 

zijn, maar dit zou de meerjarenbegroting ten goede moeten komen. 

- Vastgoed op naam van de gemeente. Ik heb daar geen zicht op, maar dit is wel de tijd om daar geld uit te halen dmv verkoop. 

 

Tot slot nog een observatie: Het viel me op dat de gemiddelde leeftijd van de aanwezigen relatief gezien hoog was. Blijkbaar is 

de lokale politiek niet "sexy" genoeg. Het verhaal is dan aan de buitenkant heel mooi door een dwarsdoorsnede van de 

bevolking (qua woonplaats en leeftijd) uit te nodigen, maar in praktijk is het de 40/50-plusser (en ouder) die zijn mening geeft. 

Dit terwijl de jeugd (20/30) logischerwijs toch anders tegen dit soort onderwerpen aankijkt. Kortom; puur statistisch gezien 

heb je nog geen steeds geen breed gedragen bezuinigingsvoorstel doordat je eigenlijk geen representatieve raadpleging hebt 

gehouden. 

 

Om toch met een positieve noot af te sluiten: Dergelijke vormen van burger inspraak worden van mijn kant zeer gewaardeerd, 

dus ga daar vooral mee door! En als het wat meer swung krijgt denk ik dat dit soort zaken uiteindelijk ook meer onder de 

"jongeren" gaat leven. Want uiteindelijk wil iedereen wel gehoord worden, maar de manier waarop (de "verpakking") speelt 

daarbij een belangrijke rol. 

 

Hopelijk hebben jullie iets aan bovenstaande inbreng. Wanneer er naar aanleiding daarvan vragen of opmerkingen zijn dan 

verneem ik dat graag. 

 

 

 

 

Helaas lukt het mij morgen avond door ziekte niet bij de bijeenkomst aanwezig te zijn. 

 

Graag wil ik nog even het volgende meegeven ten aanzien van bezuiniging op het gebied van 

gemeentelijk groen: 

 

1. Bezuinig niet op natuurgroen maar alleen op siergroen.  

Ik heb bij gemeente Epe in het verleden gezien dat het bezuinigen op natuurgroen tot 

kapitaalvernietiging leidt. Mijn advies is om met name eenjarige sierbeplanting waar mogelijk om te 

vormen naar vaste planten of andere bodembedekkende beplantingen.  

 

2. Laat bewoners meer participeren bij het onderhoud van groen. 

Veel gemeenten bieden de optie om gemeentelijk groen te adopteren en zelf te onderhouden. Ik zie 

dit niet op gemeentelijke website vermeldt. Biedt Heerde deze optie aan? Goede voorbeelden zijn 

bijv gemeente Epe en Zwolle.  

 

Als er interesse is wil ik hier graag over doorpraten omdat ik bij beide gemeenten werkzaam 

was/ben. 

 

 

 



Stel de renovatie van Villa Nova, gemeentelijke villa, uit. Met een jaarlijkse verplichting van € 1 mln. 

Euro is dit project nu niet uitvoerbaar. Als er geld voor beschikbaar zou zijn is het wenselijk dat aan 

te wenden om de schuldenlast van ca. € 43 mln. euro te verlagen en daarmee de rentelast. Het is 

gebruikelijk dat gemeentelijke begrotingen naar beneden worden afgerond. Daarnaast is het in een 

gebouw als Villa Nova heel moeilijk om de te verwachten tegenvallers te onderkennen. Hierdoor 

zullen de kosten sterk toenemen tot ik schat totaal minstens € 2.5 - € 3.0 mln. Nu een 

onverantwoorde uitgave. 

 

NOOD BREEKT WETTEN. Er zijn binnen de gemeentelijke gebouwen zeker nog genoeg ruimten te 

vinden om de betreffende afdelingen een goed onderkommen te kunnen bieden. Te denken valt 

aan: 

 

- herindeling en intensiever gebruik van het gemeentekantoor aan de Eperweg; 

- in gebruik nemen van de leegstaande kantoren in het gebouw op de nieuwe gemeentewerf; 

- zoals eerder gedaan: gehuurde kantoor containers tijdelijk plaatsen op de nieuwe gemeentewerf. 

 

De moderne digitale mogelijkheden zullen zeker een goede communicatie kunnen garanderen.  

 

Een lijst opstellen van alle geplande en nog niet aanbesteedde c.q. gegunde projecten en andere 

uitgaven. Hierop prioriteiten laten vaststellen door de gemeenteraad in een openbare zitting. De 

raad beslist aan de hand van die lijst wat er aan uitgaven geschrapt wordt. 

 

Er zijn zeker nog meer mogelijkheden die ik op verzoek best aan het papier wil toevertrouwen of op 

verzoek mondeling wil bespreken. 

 

 

 

Het idee is niet nieuw maar misschien is het toch iets om in overweging te nemen.  

- openbaar groen; onderzoeken wat we met “snipper” groen kunnen doen (verhuren, verkopen, 

etc). 

- sponsoring van openbaar groen. Tegenprestatie is een kleine vermelding bij het groen middels een 

standaard bord(-je). 

- openbaar groen in bruikleen aan een wijkje geven. Tegenprestatie is onderhoud 

 

.-.-.-.-.-. 

 

Al een tijdje ben ik bezig met verbetervoorstellen maar antwoorden komen er meestal niet. Een 

verbetervoorstel heb ik daarom maar ingediend bij de rekenkamer Heerde. Het voorstel is in het 

kort in het sociaal domein; organiseer het sociaal domein op dezelfde wijze als in Epe (o.a. 

outsourcing), waarschijnlijk efficiënter met een hoger klanttevredenheid percentage. En doe, om te 

beginnen, een vergelijkings-onderzoek tussen Epe en Heerde.  

 

En nog een ander voorstel; laat een onderzoeksbureau de bestuurlijke organisatie onderzoeken. En 

dan gelijk ook een onderzoek laten doen naar een fusie tussen Epe, Heerde en Hattem. Wat zullen 

de besparingen zijn en de kwaliteits-winst.  

 

.-.-.-.-.-. 

 

Als we dan toch nog een klassieke trouwlocatie willen, kopen we dit, door monumentenzorg 

begeleide, gerenoveerde gebouw erbij... Overigens hebben we overal in onze Gemeente al zeer veel 

mooie trouwlocaties.. 

 

Groet,. 

 



https://www.funda.nl/koop/heerde/huis-40867831-bonenburgerlaan-90/ 

 

.-.-.-.-.-. 

 

 

Gisteren las in de Stentor een verhaal over het oude Raadhuis.  

 

Het viel me op dat de wethouder sprak over een paar jaar (10/15) voordat de nieuwe Gemeente NO 

Veluwe gerealiseerd is. Dat is dus toch betrekkelijk snel. Ik ben blij met de voortvarende aanpak 

van onze wethouders. En zo denk je toch weer na over alternatieven. 

 

Vanochtend was ik (weer) in de Heerd en daar viel me op dat er nog vaak leegstaande 

vergaderruimten zijn. En dan denk je, wellicht kunnen we veel zaken combineren b.v. 

 

A/ Het Gemeentebestuur zal graag meer zichtbaar/meer contacten met de “gewone” burger willen 

hebben, 

 

B/ Het Gemeentebestuur wil graag het rendement van de Heerd willen verhogen (we hadden pas 

een grote discussie over de kosten van de Heerd).., 

 

C/ Het Gemeentebestuur wil graag voorop gaan in het besparen van kosten, 

 

Om al deze begrijpelijke wensen van het Gemeentebestuur in te kunnen vullen zou een verhuizing 

naar de Heerd logisch zijn. Ik dacht dat er nog ruimten vrij zijn maar anders is voor de paar mensen 

waar we het over hebben, snel nog bijgebouwd. Misschien is een budget van 1 mln al voldoende. 

Nuts ruimten (vergaderruimte, toiletten, garderobe, ontvangstruimten, etc.) zijn er al voldoende. 

Enfin, ik zou als bestuurder zeker blij zijn met meer contacten met de bevolking.. lekker bij een 

goede kop koffie eens bijpraten met de burger.. beleid toelichten, (kleine) problemen aanpakken, 

enz. Alles waar een moderne volksbestuurder voor staat.  

 

 

 

 

Verkoop Villa Jacoba en benut dat geld voor gemeentehuis ! 

 

 

https://www.funda.nl/koop/heerde/huis-40867831-bonenburgerlaan-90/


 
 

 



 
 

 

 



 
 

Het IPW-rapport Presenting Present is apart bij dit document gevoegd 

 

 



Bijdragen via Social media: 

 

 

Facebook: 

 

 

 



 

 

Twitter: 

 

 
 

 

 


